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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Ann-Katrin Åslund (L) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande 

Magnus Grönlund (S) 

Else-Marie Bjellqvist (S) 

Halit Azizoglu (MP) 

Maria Elena Gonzales (V) 

Erik Vallström (Fi) 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande 

Johan Frantz (M) 

Thomas Linn (M) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Rana Carlstedt (S) och Anita Lundin (M) 

samt ersättarna Niklas Källberg (L) och Alfred Askeljung (C).  

En ersättarplats för (MP) är fortfarande vakant. 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Gisela Norrman (S) för Rana Carlstedt (S) och Yvonne Riddervik 

(M) för Anita Lundin (M). 

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Raili Karlsson, AnnMarie Ståhl och Annelie Svensson samt 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark och inspektören Erika 

Rödenhake (under § 6).  

I mötet deltog också Lina Hultman, borgarrådssekreterare vid 

äldre- och personalroteln (V).  
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§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 14 juni 2016 har  

justerats den 21 juni 2016.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

 

§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare 

anmäls. 
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§ 6   Förvaltningschefens information 

Inspektören Erika Rödehake presenterar inspektörernas rapport 

om uppföljning av inspektioner genomförda under två första tertial 

2016 (bilaga till ärendet § 7 Tertialrapport 2) och ärendet § 15 

”Inspektörernas kartläggning av brukarnas möjlighet att påverka 

maten och måltiden på vård- och omsorgsboenden”, samt svarar 

på frågor från äldrenämnden. 

Frågorna berörde bl.a. behov av oanmälda inspektioner, 

bemötande av inkomna klagomål i brådskande fall som kräver 

snabba åtgärder, val av maten som serveras samt förekomsten av 

olika störningsmoment under måltider, problematiken runt 

bristande apetiten hos äldre människor, tidsintervall mellan 

kvällsmåltiden och frukosten, återkoppling efter genomförda 

inspektioner.  

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson informerar om att 

avdelningschefen för Utbildning och administration Karin Ekdahl 

Wästberg beviljades tvåårig tjänsteledighet i samband med ett nytt 

uppdrag från regeringskansliet.  
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§ 7 Tertialrapport 2 för äldrenämnden för år 2016 

Dnr 122-641/2016  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

om tertialrapport 2 2016 och överlämnar det till 

kommunstyrelsen. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-09-05.  

Efter årets två första tertial bedömer äldreförvaltningen att de mål, 

aktiviteter och indikatorer som framgår av verksamhetsplanen i 

huvudsak kommer att uppnås och genomföras under året. 

Det ekonomiska läget ser sammantaget stabilt ut.  

Prognosen för året är ett överskott om 1,0 mnkr. Överskottet avser 

minskade kostnader för utveckling av hemtjänst om 0,5 mnkr, 

centralupphandling av vård- och omsorgsboenden om 0,2 mnkr 

samt minskade kostnader för medel avsatta för oförutsedda 

kostnader om 0,3 mnkr. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. Erik Vallström (Fi) instämmer i 

det med sitt ersättaryttrande. 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”Vi är bekymrade över den ekonomiska utvecklingen i såväl 

äldrenämndens verksamhetsområde som för Stockholms stad i 

stort. Den rödgrönrosa majoriteten har svårt att prioritera vilket i 

förlängningen riskerar både ytterligare skattehöjningar och att en 
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utarmning av hela stadens ekonomi. Det är problematiskt och 

riskerar i förlängningen att hota vår gemensamma välfärd som de 

investeringar som är nödvändiga inom såväl äldreområdet som på 

andra områden.  

Vi vill markera att det aviserade underskottet i stadens budget vad 

stadsdelsnämndernas kostnader för äldreomsorgen beträffar är 

oacceptabelt. Vi emotser en tydlig plan av den rödgrönrosa 

majoriteten om hur man tänker gå tillväga för att komma tillrätta 

med detta anmärkningsvärda underskott.  

Likaså vill vi ge uttryck för vår fortsatta oro för den successivt 

minskade valfriheten i Stockholms stad som orsakas av 

återkommunalisering av väl fungerande verksamheter. Senaste 

exemplet är det mycket uppskattade, välfungerande och 

prisbelönta äldreboendet Sabbatsbergsbyn, som stadsdelsnämnden 

möjligen återtar i kommunal regi under ledning av (V). 

De osäkra förutsättningarna för att bedriva äldreomsorg i 

fristående regi minskar även investeringsviljan inom ett 

välfärdsområde som är i stort behov av just investeringar för att 

möta en åldrande befolkning. 

Äldreförvaltningen bedömer att målet för att alla stockholmare har 

nära till kultur och eget skapande är helt uppfyllt ”genom 

samarbete med den idéburna sektorn”. Som varma ivrare för den 

idéburna sektorns enorma inneboende potential vill vi ha en 

redovisning hur detta samarbete har sett ut och vilka konkreta 

resultat detta givit för Stockholms äldre. 

 

Vi konstaterar att antalet äldreboendeplatser har minskat kraftigt i 

Stockholms innerstad. För att valfrihet ska ha en verklig innebörd 

och betydelse för stadens äldre som är i behov av en 

äldreboendeplats måste även tillgången till platser i närområdet 

säkerställas. Vi vill ha en redovisning av hur nämndens plan för 

detta ser ut. 

Vidare kräver vi att den skrivelse som nämnden har att ta ställning 

till och besluta om är fullständig. Under Omslutningsförändringar, 

tillgångar, skulder och eget kapital finns inga konkreta siffror att ta 

besluta om. Vi kräver en komplettering snarast.” 
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§ 8 Remiss av SOU 2016:15 Arbetsklausuler och sociala 
hänsyn i offentlig upphandling 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1212/2016 

Dnr 150-633/2016  

 Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av SOU 2016:15 ”Arbetsklausuler och sociala 

hänsyn i offentlig upphandling”. 

 

 Paragrafen förklars omedelbart justerad. 

           

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-08-29. 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat SOU 

2016:15 om arbetsklausuler och sociala hänsyn i offentlig 

upphandling för yttrande senast den 19 september 2016. 

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till förslaget om att införa 

arbetsklausuler i offentlig upphandling. De upphandlingsdirektiv 

som staden beslutat 2014 utgör inget hinder för detta. Som 

konstateras i utredningen är mervärdet av denna ratifikation dock 

begränsad. Äldreförvaltningen anser trots det att en ratifikation är 

en tydlig markering för att Sverige tar aktiv ställning för goda 

arbetsvillkor. De praktiska förutsättningarna för att tolka och 

fastställa villkoren gör dock att dessa krav kan vara svåra att ställa. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut. 

   

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin 

Åslund (L) yrkar bifall till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
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Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttranden från (Fi),  

ett eget förslag till beslut från (KD) och ett gemensamt förslag till 

beslut från (M) och (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttranden från (Fi). 

 

Reservation från (KD): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

”Vi Kristdemokraterna föreslog att äldrenämnden beslutar 

följande: 

1. Förvaltningens förslag till beslut avslås 

2. Som svar på remissen från kommunstyrelsen anförs 

följande: 

Kommuner ska kunna ställa krav på miljö och sociala hänsyn i 

upphandlingar när det är motiverat. För att förtydliga detta 

infördes år 2010 den så kallade bör-regeln, som innebär att 

upphandlande myndigheter bör beakta miljöhänsyn och sociala 

hänsyn om upphandlingens art motiverar detta. Kristdemokraterna 

anser också att det ska vara meriterande för företag verksamma i 

Stockholm att ta sociala och miljömässiga hänsyn. Beroende på 

upphandlingens art kan det variera om det är mest lämpligt att 

använda sig av krav, dialog eller meritvärden för att få till stånd ett 

ökat socialt ansvarstagande. Men att lagstifta om sociala krav från 

statligt håll anser vi är att gå för långt och det riskerar att skapa 

stelbenta och sämre upphandlingar.  

För oss är det självklart att Stockholms stad alltid ska säkerställa 

anständiga arbetsvillkor för medarbetare hos leverantörer som 

staden anlitar. Seriösa aktörer, rättssäkra arbetsförhållanden, 

transparenta upphandlingsmodeller och konkurrens på lika villkor 

ska prägla upphandlingar i Stockholms stad. Men samtidigt som vi 

måste värna goda villkor för jobben måste vi också värna de 

drivkrafter som får jobben att växa. Att lagstifta om ytterligare 

sociala krav, såsom exempelvis krav på anställning av 

långtidsarbetslösa, som anges, är att gå för långt även om det inte 

behöver vara fel att ställa sådana krav i enskilda fall. Vi anser 

dock att kommunerna är mer lämpade att avgöra dessa frågor på 

lokal nivå snarare än att staten lagstiftar om det. 
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Vi ser också faror med förslaget om krav på 

kollektivavtalsliknande villkor hos den som lägger anbud och dess 

underentreprenörer. Krav på ansvar för underentreprenörer leder 

till mer regelkrångel och ökade kostnader som riskerar att minska 

antalet intressenter vid anbud. De allra flesta svenska företag lever 

upp till högt ställda krav, men den administrativa bördan riskerar 

att avskräcka dem från vara med i anbudsförfarandet.  

Den modell för krav på kollektivavtalsliknande villkor som 

föreslås i utredningen innebär dessutom att man ställer högre krav 

på svenska anbudsgivare än på utstationerade företag, vilket 

medför konkurrensnackdelar för inhemska företag.  

När färre kan vara med och lägga anbud minskar också 

konkurrensen vilket är negativt för både jobben och kvaliteten i 

utförandet. I stället för att krångla till upphandlingsreglerna, borde 

politiskt fokus ligga på att öka andelen konkurrensutsatt 

verksamhet och göra det möjligt för fler mindre företag att kunna 

vara med i upphandlingarna. Därför bör man vara mycket försiktig 

med att lägga till ytterligare krav i upphandlingslagstiftningen, 

utöver dem som redan framgår av EU:s bestämmelser.”  

 

Reservation från (M) och (L): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin 

Åslund (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 

gemensamt förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar följande: 

1. Förvaltningens förslag till beslut avslås  

2. Som svar på remissen från kommunstyrelsen anförs 

följande: 

Vi ställer oss ytterst kritiska till att arbetsklausuler och social 

hänsyn föreskrivs som villkor vid offentlig upphandling i enlighet 

med ILO.  

Skattebetalarnas pengar ska alltid hanteras varsamt och på ett 

ansvarsfullt sätt. Det är viktigt att varje skattekrona används på ett 

ansvarsfullt sätt. Därför bör man också kunna ställa krav på miljö 

och sociala hänsyn när detta är motiverat. För att förtydliga detta 

infördes år 2010 den så kallade bör-regeln, som innebär att 

upphandlande myndigheter bör beakta miljöhänsyn och sociala 

hänsyn om upphandlingens art motiverar detta.  

Stockholms stad ska alltid säkerställa anständiga arbetsvillkor för 

medarbetare hos leverantörer som staden anlitar. Seriösa aktörer, 

rättssäkra arbetsförhållanden, transparenta upphandlingsmodeller 

och konkurrens på lika villkor ska prägla upphandlingar i 

Stockholms stad. Men samtidigt som vi måste värna goda villkor 

för jobben måste vi också värna de drivkrafter som får jobben att 
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växa. Att lagstifta om ytterligare sociala krav, såsom exempelvis 

krav på anställning av långtidsarbetslösa, som anges, är att gå för 

långt. Detsamma gäller krav på kollektivavtalsliknande villkor hos 

den som lägger anbud och dess underentreprenörer.  

Krav på ansvar för underentreprenörer leder till mer regelkrångel 

och ökade kostnader som riskerar att minska antalet intressenter 

vid anbud. De allra flesta svenska företag lever upp till högt 

ställda krav, men den administrativa bördan riskerar att avskräcka 

dem från vara med i anbudsförfarandet. Den modell för krav på 

kollektivavtalsliknande villkor som föreslås i utredningen innebär 

dessutom att man ställer högre krav på svenska anbudsgivare än 

på utstationerade företag, vilket medför konkurrensnackdelar för 

inhemska företag.  

När färre kan vara med och lägga anbud minskar också 

konkurrensen. Det är negativt för jobben, men det inverkar också 

negativt på integrationen. Utrikes födda är i större utsträckning 

företagare än inrikes födda och de skulle därför drabbas extra hårt. 

I stället för att krångla till upphandlingsreglerna, borde politiskt 

fokus ligga på att öka andelen konkurrensutsatt verksamhet. Enligt 

en rapport från Almega (Ökad konkurrensutsättning stärker 

integrationen, 2015) uppskattas att en höjning av andelen 

upphandlad verksamhet med 30 procentenheter hänger ihop med 

4,8 procentenheter högre sysselsättning bland utomeuropeiskt 

födda. Detta motsvarar 32 500 fler utomeuropeiskt födda i arbete.  

Det ska inte enbart vara de stora företagen med stora 

administrativa muskler som ska kunna vara med och slåss om de 

offentliga pengarna. Regelverk som motverkar stort deltagande 

riskerar att motarbeta syftet med offentlig upphandling. Man bör 

därför vara mycket försiktig med att lägga till ytterligare krav i 

upphandlingslagstiftningen, utöver dem som redan framgår av 

EU:s bestämmelser.  

Vi ställer fortfarande ytterst kritiska till införande av den så 

kallade vita jobbmodellen i upphandlingar. Alliansen delar 

uppfattning att fusk och svartjobb behöver motverkas samt att det 

är viktigt att säkerställa rimliga arbetsvillkor för dem som staden 

anlitar, antingen direkt eller genom upphandlade företag. Men det 

är inte rimligt att ge fackförbunden befogenheter att fungera som 

kontrollanter via stadens uppdrag, som anges i underlaget för 

budgeten. Vi anser att modellen riskerar att inte uppfylla syftet, att 

leda till en kvalitativ granskning av att stadens villkor följs, utan 

kommer istället att ge fackförbunden tillgång till företags 

bokföring, löne- och personallistor.” 
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§ 9 Remiss om motion av Dennis Wedin (M) om 
äldreomsorg efter behov 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-686/2016 

Dnr 150-520/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar den till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion av Dennis Wedin (M) om äldreomsorg 

efter behov. 

   

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-02. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden en motion 

av Dennis Wedin (M) om äldreomsorg efter behov för yttrande 

senast den 29 september 2016.  

Dennis Wedin (M) skriver i sin motion att köerna till och avslagen 

till särskilda boenden är oacceptabla. Vidare framförs att 

stadsdelarna har ett varierande sätt att handskas med bedömning 

och handläggning som bidrar till skillnader i insatser för den 

enskilde. Dessa skillnader måste överbryggas genom 

gemensamma rutiner och regler så att de äldre, utifrån centrala 

riktlinjer kring vårdbehov och önskemål tillförsäkras samma 

förutsättningar oavsett var i staden de bor.  

Dennis Wedin (M) i syfte att stärka kvaliteten inom 

äldreomsorgen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

- utreda möjligheten att överföra biståndsbedömningen från 

stadsdelsnämnderna till äldrenämnden 

- utreda en reformerad biståndsbedömning enligt skrivelsen 

som ska säkerställa vård efter behov 

- genomföra en grundlig genomlysning av behoven och 

täckningen av antalet platser i vård- och omsorgsboende i 

staden.  

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och framför att det finns 

idag goda förutsättningar att uppnå en likställig 

biståndshandläggning genom bland annat de övergripande 

riktlinjerna för biståndsbedömning.  

Utredning om utveckling av hemtjänsten föreslår flera reformer i 

syfte att bl. a. stärka den enskildes inflytande, att 

hemtjänstpersonalen tillsammans med den enskilde ska kunna 



 Protokoll 

Sida 12 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

besluta om lämplig utformning av insatser utifrån den enskildes 

dagsaktuella behov och uppkomna situationer. Förslaget innebär 

också att tid frigörs från biståndshandläggarens arbete genom att 

administrationen minskar. 

En genomlysning av behoven av antalet platser i vård- och 

omsorgsboende finns i ärende ”Boendeplanen 2017 med utblick 

mot 2040” (dnr 320-354/2016 till äldrenämndens sammanträde 

den 22 mars 2016). Denna utredning visar att staden till och med 

år 2024 har ett visst överskott av platser på vård- och 

omsorgsboende. Under perioden 2024 till 2040 behövs cirka 16 

nya vård- och omsorgsboenden. Staden planerar redan nu för 

nybyggnation av dessa vård- och omsorgsboenden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi).  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttranden från (Fi), 

ett eget förslag till beslut från (M) och ett eget förslag till beslut 

från (L). 

  

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttranden från (Fi). 

 

Reservation från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för gemensamt förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi Moderaterna föreslog att äldrenämnden beslutar: 



 Protokoll 

Sida 13 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

Att                 tillstyrka motionen 

Att                 därutöver anföra: 

 

Alla äldre ska ha samma förutsättningar oavsett var i staden de 

bor, men andelen äldre som får avslag på sin ansökan om att flytta 

till vård- och omsorgsboende har ökat. Över var sjätte person som 

sökte plats på vård och omsorgsboende i Stockholm stad fick nej 

under 2015. Stadens stadsdelar har varierande sätt att handskas 

med bedömning och handläggning. 

Stockholms läns Äldrecentrum har uppmärksammat att 

biståndsbedömarnas roll och funktion behöver tydliggöras. Det 

finns en motsättning mellan att vara en ”grindvakt” som tar 

hänsyn till budgetramar, och att som socialarbetare bedöma äldres 

behov. Handläggarna bekräftar själva att det förekommer felaktiga 

bedömningar. 

 

Moderaterna vill därför se en centraliserad och reformerad 

biståndshandläggning, tillsammans med flexiblare insatser i 

hemtjänsten och fortsatt fokus på demenskompetens. Möjligheten 

att överföra biståndsbedömningen från stadsdelsnämnderna till 

äldrenämnden behöver grundligt utredas. Moderaterna föreslår 

också en reform där förenklad biståndsbedömning gör det möjligt 

för generella beslut, så att biståndshandläggare kan fokusera på 

tyngre bedömningar. Vi anser också att valfrihetsrådgivning och 

enskild uppföljning ska bli en större del av stadens 

biståndsbedömning.”  

 

Reservation från (L): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi Liberalerna föreslog att äldrenämnden som svar på remissen 

anför följande: 

 

Vi Liberalerna delar motionens intention att se till att 

biståndsbedömningen sker efter behov, att fler äldre får den hjälp 

de behöver, att likvärdigheten mellan olika delar av staden ökar 

och att äldre får större hjälp att välja. 

 

Staden har under året tagit fram en planering för försörjningen av 

vård- och omsorgsboenden fram till 2040. Det är viktigt att denna 

planering är ett levande dokument. Behovet av vård- och 

omsorgsboenden styrs ytterst av fullmäktiges riktlinjer. 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

Liberalerna tycker att äldre med stort behov av hemtjänst bör, om 

de själva vill, få flytta till vård- och omsorgsboende i de fall det 

inte medför någon extra kostnad för staden. Alla över 85 år som så 

önskar bör också få plats på servicehus eller vård- och 

omsorgsboende. 

 

I allmänhet måste biståndsbedömningen bli mer generös i enlighet 

med de riktlinjer som beslutats av fullmäktige. Behovet av platser 

styrs ytterst av lagstiftning och av de av fullmäktige antagna 

riktlinjerna. Förändringar i riktlinjerna som syftar till en mer 

generös biståndsbedömning måste få genomslag i form av ett ökat 

behov av platser. 

 

Vi måste dessutom ha beredskap för att befolkningsprognoserna 

förändras, och att behoven hos nya stockholmare är annorlunda. 

Stockholmare som kommit hit från andra länder bär i många fall 

på skador och upplevelser som gör att de åldras snabbare. 

Inflyttningstakten i framtiden är också svår att prognostisera.” 

 

Särskilt uttalande från (KD): 

”Alla äldre ska ha samma förutsättningar oavsett var i staden de 

bor, men andelen äldre som får avslag på sin ansökan om att flytta 

till vård- och omsorgsboende har ökat. Över var sjätte person som 

sökte plats på vård och omsorgsboende i Stockholm stad fick nej 

under 2015. Stadens stadsdelar har varierande sätt att handskas 

med bedömning och handläggning 

Stockholms läns Äldrecentrum har uppmärksammat att 

biståndsbedömarnas roll och funktion behöver tydliggöras. Det 

finns en motsättning mellan att vara en ”grindvakt” som tar 

hänsyn till budgetramar, och att som socialarbetare bedöma äldres 

behov. Handläggarna bekräftar själva att det förekommer felaktiga 

bedömningar. 

Vi delar motionärens förslag till en reform där förenklad 

biståndsbedömning gör det möjligt för generella beslut, så att 

biståndshandläggare kan fokusera på tyngre bedömningar. Vi 

anser också att valfrihetsrådgivning och enskild uppföljning ska 

bli en större del av stadens biståndsbedömning.” 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 10 Remiss om Strategi för Stockholm som smart och 
uppkopplad stad 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 171-908/2016 

Dnr 150-556/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar den till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förslag till ”Strategi för Stockholm som smart 

och uppkopplad stad”. 

   

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-02. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden förslag till 

”Strategi för Stockholm som smart och uppkopplad stad” för 

yttrande senast den 30 september 2016.  

 

Kommunfullmäktige beslöt i budget 2016 att ta fram en strategi 

för Stockholm som smart och uppkopplad stad och Internet of 

Things, IoT (i översättning: sakernas internet). 

Stadsledningskontoret har genom avdelningen för digital 

utveckling utarbetat ett förslag till strategi som nu är ute på remiss.  

 

Äldreförvaltningen är positiv till strategiförslaget. Det tydliggör 

vem som ansvarar för vad och vem den är till för. Det behövs ett 

helhetsgrepp över vad stadens invånare och verksamheter har för 

behov och önskemål. Det är också positivt att staden gör en 

översyn av samtliga styrdokument och tar fram ett nytt 

sammanhållet digitaliseringsprogram. Äldreförvaltningen anser att 

de prioriterade projekten måste ses som en del i en helhet och 

därför bör det tas fram ett förslag till eHemtjänst, som ett 

komplement till den ordinarie hemtjänsten med några väl 

definierade tjänster till att börja med. 

 

Yrkanden 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund lämnar förvaltningens förslag utan 

eget ställningstagande. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter (utom ledamoten Ann-Katrin Åslund från L) och med 

instämmande av tjänstgörande ersättaren Gisela Norrman (S) och 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

tjänstgörande ersättaren Yvonne Riddervik (M) samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden (utom 

ledamoten Ann-Katrin Åslund från L) beslöt utan omröstning 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD) och (M): 

”I ärendet redovisar äldreförvaltningen att de ser positivt på det 

förslag till strategi som tagits fram för att utveckla Stockholms 

stad genom digitalisering. Vi välkomnar ett tydliggörande av vem 

som ansvarar för vad och vem strategin är till för.  

Många av förslagen för ett smart utnyttjande av modern teknik och 

digitalisering, exempelvis e-Hemtjänst, bygger på att brukaren har 

de fysiska förutsättningarna till att kunna hantera iPad eller 

motsvarande. I sammanhanget vill vi att man inte glömmer bort 

den grupp äldre (bland dessa även många ytterst tekniktillvända 

äldre) som exempelvis tappar bort känseln i fingertopparna eller 

som har andra fysiska funktionsnedsättningar som försvårar eller 

omöjliggör användande av moderna e-lösningar. Dessa personer 

måste få sina behov av information tillgodosedda på annat sätt.”  
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 11  Remiss om Strategi för fossilbränslefritt 
Stockholm 2040  

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 134-175/2015 

Dnr 150-544/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förslag till ”Strategi för fossilbränslefritt 

Stockholm 2040”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-09-05.  

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden förslag till 

”Strategi för fossilbränslefritt Stockholm 2040” för yttrande senast 

den 26 september 2016.  

Kommunfullmäktige beslöt i samband med budget 2015 att 

Stockholm ska vara en fossilbränslefri stad år 2040 och att 

utsläppen ska minska till högst 2,3 ton koldioxidekvivalenter per 

invånare år 2020. Kommunstyrelsen fick i uppdrag att tillsammans 

med miljö- och hälsoskyddsnämnden ta fram en strategi för att nå 

klimatmålet om 2,3 ton år per invånare samt en färdplan för ett 

fossilbränslefritt Stockholm 2040. Dessa två uppdrag presenteras 

gemensamt i kommunstyrelsens förslag till strategi för ett 

fossilbränslefritt Stockholm 2040.    

 

Strategi för fossilbränslefritt Stockholm 2040 utgör riktlinje för de 

klimatrelaterade målen i stadens miljöprogram 2016-2019 och för 

målet om fossilbränslefritt 2040. Strategin är uppdelad efter 

miljöprogrammets målområden: hållbar energianvändning, 

miljöanpassade transporter och resurseffektiva kretslopp. Strategin 

identifierar utmaningar och nödvändiga insatser och fördelar även 

genomförandeansvaret för dessa målområden.  

 

Äldreförvaltningen ser mycket positivt på ambitionen att 

Stockholm ska vara en fossilbränslefri stad 2040. Genom detta kan 

Stockholm agera förebild även för andra städer och därigenom 

skulle förslaget få en utvidgad effekt. Äldreförvaltningens direkta 

påverkan på användningen av fossila bränslen är dock marginell. 

Påverkan gäller dels Stockholms Trygghetsjours bilar och dels den 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

påverkan äldreförvaltningen har då krav ställs vid upphandling av 

hemtjänst.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttranden från (Fi) 

och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttranden från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M)och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för gemensamt förslag till beslut 

enligt följande: 

 

”Vi yrkar gemensamt att äldrenämnden beslutar: 

 - att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 - att därutöver anföra följande: 

 

Stockholms stad ska vara ledande i det globala arbetet med att 

förverkliga Parisavtalets målsättningar i klimatarbetet. Det är i täta 

och urbana städer som det finns goda förutsättningar till hållbara 

energisystem och transporter. Den strategi för ett fossilbränslefritt 

Stockholm 2040 som nu presenteras utgör en viktig grund för 

stadens långsiktiga färdriktning för att nå en fossilbränslefri stad 

2040. Målåret kan tyckas avlägset men med tanke på det arbete 

som krävs från många politiska nivåer och näringsliv är det ett 

arbete som brådskar. Det är bra att Kommunstyrelsen åläggs ett 

tydligt ansvar för att i olika delar påverka de nationella 

regelverken, inte minst gällande energi- och transportfrågor. De 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

utredningsuppdrag som strategin inbegriper i syfte att ändra 

långsiktiga spelregler i svensk och europeisk lagstiftning måste 

mötas upp med kraftfulla och skickliga påtryckningar på rätt 

politiska nivåer. 

 

Några viktiga och konkreta exempel på där Kommunstyrelsen bör 

jobba är att utvidga verktyget med miljözoner i staden. 

Miljömålsberedningen har föreslagit i sitt delbetänkande (SOU 

2016:47) att trafikförordningen bör ändras så att kommuner ges 

möjlighet att införa miljözon för lätta fordon. Alliansen vill även 

poängtera vikten att ge fler möjligheter att delegera beslutsrätt till 

kommunerna vad gäller införande av lokala styrmedel på 

trafikområdet. Ett annat exempel där det krävs krafttag från 

nationell nivå är den politiska prioriteringen att Sverige år 2030 

ska ha en fordonsflotta som är oberoende av fossila bränslen. En 

ambition som regeringen behöver förtydliga och peka ut vägen 

för. 

 

Målet om fossilbränslefrihet innebär störst utmaningar inom 

transportsektorn och där är behovet av insatser i närtid som mest 

omfattande. Förutom det självklara att stadens egen fordonsflotta 

ska ligga i framkant bör staden sätta upp tydliga och hårda krav 

vid upphandling av transporttjänster. Alliansen efterlyser tydligare 

mål kring detta, både för stadens eget klimatarbete men även för 

att ge marknaden tillit till att politiken är pådrivande. Gällande till 

exempel biogasmarknaden är det oroväckande att det finns tecken 

på att företagen inte litar på att politiken är tillräckligt modig 

genom att sätta upp tuffa miljömål som främjar företag som vågar 

satsa på miljön. 

 

Alliansen instämmer i att en minskad personbilstrafik kommer att 

krävas för en transporteffektiv samhällsutveckling. Åtgärder som 

Miljömålsberedningen (SOU 2016:47) bedömer kunna bidra till 

störst minskningar av biltrafiken är hållbar stadsplanering genom 

förtätning, ökad funktionsblandad bebyggelse och förbättrad gång-

, cykel-, och kollektivtrafik. Detta kommer att ställa hårda krav på 

att staden och regionen vågar utföra samhällsplanering och system 

med inriktning att gynna gång-, cykel- och kollektivtrafik framför 

biltrafik. En ökande befolkning ger möjlighet att förtäta staden så 

att fler får närmare till vardagsnära service, kollektivtrafik och 

trygga gång- och cykelstråk. För detta krävs en smart och hållbar 

markanvändning. För att kunna bygga tillräckligt många bostäder 

kommer det inte att vara möjligt att tillgodose alla intressen och 

önskemål kopplat till överklagandeprocesser där förtätning i alltför 

hög utträckning kan stoppas av särintressen. Alliansen menar att 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

det ligger ett tungt allmänintresse i att staden kan byggas tät och 

miljövänlig. 

 

Orosmoln inom transportsektorn är att både flyg och sjöfart står 

för en växande andel av de globala utsläppen. Prognoser pekar på 

att utsläppen förväntas öka kraftigt till 2050 om inga åtgärder 

vidtas. Därför bör utsläpp från internationellt flyg och sjöfart 

omfattas av internationella överenskommelser. 

 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera 

energikraven i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan 

ligga i framkant gällande hållbart byggande. I detta sammanhang 

vill Alliansen betona vikten av att lagstiftningen om att förbjuda så 

kallade kommunala särkrav ses över. Enligt stadens 

miljöförvaltning har lagstiftningen inte fått någon rättslig 

betydelse. Detta är naturligtvis glädjande av många skäl, dels att 

Stockholms stad även fortsättningsvis kan gå före i energisnålt 

byggande, dels att marknaden verkar vara ointresserad av att vänta 

in lågt satta nationella krav. En orosfaktor är dock att 

lagstiftningen skapat förvirring bland såväl byggherrar som 

stadsplanerare. 

 

Ett sorgebarn i stadens klimatarbete är Fortums kolkraftverk i 

Värtan. Både före och efter valet 2014 gav Miljöpartiet i staden 

självsäkra löften om att stänga kolkraftvärmeverket i Värtan senast 

2020. Vi noterar nu att detta löfte blivit till en ambition och att en 

plan för avveckling ska redovisas senast 2017. Samtidigt kan vi i 

samma strategidokument läsa att ”KVV6 planeras av Fortum 

Värme vara avvecklat till senast 2030”. Vad som egentligen gäller 

blir oklart, något som tyvärr påverkar trovärdigheten i strategin i 

en mycket negativ riktning. 

 

Slutligen, Alliansen stödjer målet om ett fossilbränslefritt 

Stockholm till 2040 men inser samtidigt att faktorer som staden 

inte råder över kommer att göra det svårt. Alliansen anser dock att 

målet är ett viktigt incitament för att lägga i ytterligare en växel i 

klimatarbetet. Alliansen kan inte nog betona vikten av att staden 

intensifierar samarbete med externa aktörer. Klimatpakten, stadens 

samverkan med näringslivet, behöver utvecklas och ges högsta 

politiska prioritet.” 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 12   Remiss om KSL:s rekommendation att anta en 
modell om samverkan mellan länets kommuner och 
lärosäten med vårdutbildningar på högskolenivå 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 111-1067/2016 

Dnr 350-561/2016  

 

   

       Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av KSL:s rekommendation att anta modell om 

samverkan mellan länets kommuner och lärosäten med 

vårdutbildningar på högskolenivå. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-06-27.  

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden KSLs 

rekommendation att godkänna en modell om samverkan mellan 

länets kommuner och lärosäten med vårdutbildningar på 

högskolenivå för yttrande senast den 30 september 2016.  

 

Kommunförbundet i Stockholms län (KSL) har tagit fram ett 

förslag på en modell för samverkan mellan länets kommuner och 

lärosäten med vårdutbildningar på högskolenivå. Förslaget 

innefattar fyra delar:  

1. En avsiktförklaring som tar fram en gemensam vision och 

fastställer former för samverkan 

2. Mall för lokala samverkansavtal 

3. Forum för erfarenhetsutbyte där KSL kallar till möte 1 ggr/år 

4. Gemensam uppföljning av insatserna med hjälp av en enkät 

som KSL administrerar. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig bakom förslaget och föreslår att 

avsiktförklaringen undertecknas på central nivå i staden och att de 

lokala avtalen görs på stadsdelnivå med respektive lärosäte. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13  Remiss om Strategi och riktlinjer för hantering av 
fordon för kommunkoncernen Stockholms stad 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 129-1092/2016 

Dnr 150-575/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av ”Strategi och riktlinjer för hantering av fordon 

för kommunkoncernen Stockholms stad”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-25.  

 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden förslag till 

”Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 

kommunkoncernen Stockholms stad” för yttrande senast den 3 

oktober 2016.  

Kommunfullmäktige beslutade 2015-11-02 (KS dnr 129-

1408/2015) att ge miljö- och hälsoskyddsnämnden i uppdrag att i 

samråd med stadsledningskontoret och Stockholms Stadshus AB 

utarbeta ett förslag till en långsiktig strategi för hantering av 

fordon för kommunkoncernen Stockholms stad. 

 

Målet med strategin är att Stockholm stad skall ha en fordonsflotta 

som strävar mot tre av grundpelarna i Vision 2040: 

 ett klimatsmart Stockholm, ett ekonomiskt hållbart Stockholm 

samt ett demokratiskt hållbart Stockholm.  

Det innebär att ekonomi och miljö ska vara styrande aspekter 

samtidigt som staden ska vara en attraktiv arbetsgivare. Detta kan 

till exempel ses genom att staden har fordon med hög 

trafiksäkerhet. Till strategin kopplas riktlinjer för ”Hantering av 

fordon för kommunkoncernen Stockholms stad” samt ”Riktlinjer 

för Bilförmån (förmånsbil) inom kommunkoncernen Stockholms 

stad”. Riktlinjerna utgår ifrån ”Fordonsstrategi för 

kommunkoncernen Stockholms stad” som är beslutad av 

kommunfullmäktige. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 



 Protokoll 

Sida 24 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14    Remiss om ”Internationell strategi för 
Stockholms stad” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 171-482/2016 

Dnr 150-562/2016 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förslag till ”Internationell strategi för 

Stockholms stad”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-29.  

 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden förslag till 

”Internationell strategi för Stockholms stad” för yttrande senast 

den 17 oktober 2016. 

 

Stadsledningskontoret har i enlighet med budgetuppdrag för 2016 

tagit fram ett förslag på en internationell strategi kring hur stadens 

internationella arbete ska bedrivas. Dokumentet ska ersätta stadens 

övergripande mål, inriktning och riktlinjer för internationellt 

arbete (Dnr 006-1137/2007), som antogs 2008. Den internationella 

strategin föreslås vara kommunkoncernövergripande och därmed 

innefatta stadens alla nämnder och bolag. 

 

Äldreförvaltningen ser positivt på innehållet i förslaget på 

internationell strategi och finner att det ligger i linje med det 

pågående internationella arbete som redan bedrivs inom 

förvaltningen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttranden från (Fi) 

och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttranden från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M)och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för gemensamt förslag till beslut 

enligt följande: 

 

”Vi yrkar gemensamt att äldrenämnden beslutar: 

- att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

- att som svar på remissen från kommunstyrelsen anförs 

följande:  

 

Globaliseringen ställer länder, regioner och städer inför helt nya 

möjligheter och utmaningar. Nya marknader öppnar sig, 

världshandeln expanderar och ekonomier integreras. För en 

storstadsregion som Stockholm innebär denna utveckling stora 

möjligheter med nya växande marknader, ökad handel och ökat 

internationellt samarbete. Samtidigt ökar också konkurrensen om 

företagsetableringar, investeringar, arbetskraft och besökare från 

andra storstadsregioner i världen.   

 

En internationell strategi för Stockholms stad är nödvändigt och 

välkommet. Vi ställer oss dock kritiska till det faktum att strategin 

inte bejakar företagsperspektivet i tillräcklig stor omfattning.  

 

Den ökade konkurrensen ställer krav på en tydlig internationell 

positionering av Stockholm. Stockholm måste attrahera 

företagsetableringar, investeringar, besökare och boende till 

Stockholmsregionen samt hjälpa företag att växa internationellt.  

Det bör även finnas med resonemang kring valfrihet som en viktig 

faktor för en högklassig och kostnadseffektiv samhällsservice som 

ger stockholmarna unika möjligheter att välja mellan olika vård- 

och omsorgsgivare och skolor.  
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Stockholm ska vara Europas ledande och hållbara tillväxtregion 

med ett kunskapsbaserat och innovativt näringsliv i världsklass 

och med en god och trygg livsmiljö med stora möjligheter för alla 

människor.” 
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§ 15  Kartläggning av brukarnas möjlighet att påverka 
maten och måltiden på vård- och omsorgsboenden 

Dnr 430-416/2016 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och överlämnar det med kartläggningsrapporten till 

samtliga stadsdelsnämnder, entreprenader och privata 

utförare av vård- och omsorgsboenden inom Stockholms 

stads äldreomsorg för kännedom. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-09-20.  

Av kommunfullmäktiges budget för 2016 framgår att 

äldrenämnden och stadsdelsförvaltningarna ska arbeta för att 

förbättra maten i äldreomsorgen bland annat genom att de äldre 

ska kunna påverka vad som serveras. 

 

Screeningen genomfördes oanmält på 28 vård- och 

omsorgsboenden inom samtliga stadsdelar och regiformer. Syftet 

med screeningen var att kartlägga brukarnas möjlighet att påverka 

maten och måltiden på vård- och omsorgsboenden i Stockholms 

stad. Kartläggningen genomfördes i form av observationer och 

intervjuer med brukare, personal och ledning. 

 

Det sammantagna resultatet från screeningen visade att ledning 

och personal i högre utsträckning än brukarna svarade att brukarna 

har möjlighet att påverka maten och måltiden. Brukarna kunde 

framförallt påverka genom att välja mellan olika maträtter samt 

välja måltidsdryck. Vid observation av måltiden noterades att 

utbudet av mat och dryck varierade i de olika verksamheterna. 

 

Brukarna uppgav olika hinder för möjligheten att påverka. 

Exempel som nämndes var att det är andra som bestämmer vad 

som ska serveras och att personalen lägger upp maten och häller 

upp dryck. I samband med måltidsobservationerna noterades att 

brukarna hade begränsade möjligheter att påverka hur mycket mat, 

dryck och tillbehör de önskade.  

 

Drygt hälften av verksamheterna erbjuder brukarna att delta i 

någon form av möte där det finns utrymme att ta upp maten och 
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måltiderna för diskussion. Vetskapen om att dessa möten existerar 

var inte alltid känd bland brukare och personal.   

 

Brukare, personal och ledning framförde förslag på hur brukarnas 

delaktighet kan ökas och förbättras. Brukarna vill bland annat 

förbättra möjligheten att påverka maten och måltiderna. Ledning 

och personal skulle bland annat vilja införa karottsystem, förbättra 

kommunikationen med brukarna och bli bättre på att fånga upp 

brukarnas önskemål. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”Mat och måltider har stor betydelse för den äldre. Maten och 

längtan efter den är ofta det som är höjdpunkten och bryter en 

många gånger monoton dagsrytm. Det är därför viktigt att vi 

avsätter tillräckligt med tid och resurser i samband med 

måltiderna. En måltidsupplevelse omfattar långt mer än själva 

näringsintaget, exempelvis är den viktig och efterlängtad även av 

den äldre som hr sväljsvårigheter  

 

Den föreliggande rapporten med kartläggning av brukarnas 

möjlighet att påverka maten och måltiden på stadens vård- och 

omsorgsboenden konstaterar många förtjänstfulla insatser men 

också brister. Exempelvis har de äldre begränsade möjligheter att 

påverka hur mycket mat, dryck och tillbehör de önskar. För att 

rapporten och screeningen inte ska bli en engångsföreteelse vill vi 

ha en redovisning av hur äldreförvaltningen ämnar följa upp dem 

som inte uppfyllde förväntningarna och kraven och hur det 

planeras för en kontinuerlig genomgång. 

 

I sammanhanget vill vi påpeka att det är viktigt att tillvarata den 

stora kunskap som finns hos personalen och stiftelsen 
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Äldrecentrum. Även de många insatser som redan gjorts av 

Alliansen, exempelvis stadens kostpolicy, handboken Handbok 

med råd och rekommendationer och Kostpärm med verktyg måste 

tillvaratas.”  
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§ 16  Anmälan av rapportering över ej verkställda beslut 
enligt 4 kap. 1§ Socialtjänstlagen för kvartal 2 2016 

Dnr 410-581/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner förvaltningens anmälan  

 med sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering 

av ej verkställda beslut för kvartal 2 år 2016 och 

överlämnar den till kommunstyrelsen för vidare beslut i 

kommunfullmäktige.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-10.  

 

Från och med den 1 juli 2006 är kommunerna enligt 

socialtjänstlagen (SoL) 4 kap. 1 § och 16 kap. 6 f-h § skyldiga  

att anmäla alla gynnande beslut som inte verkställts inom tre 

månader. De rapporterade besluten ska varje kvartal redovisas i  

en statistikrapport till kommunfullmäktige.  

 

För kvartal 2 2016 har stadsdelsnämnderna rapporterat 

sammanlagt 171 beslut som inte hade verkställts inom tre 

månader. Älvsjö stadsdelsnämnd hade inte några ej verkställda 

beslut att rapportera. Under perioden har 37 beslut verkställts, och 

14 ärenden har avslutats bland annat på grund av att den enskilde 

har återtagit sin ansökan eller avlidit, varför det vid periodens slut 

den 30 juni 2016 fanns 120 ej verkställda beslut att rapportera. 

Majoriteten av besluten avser särskilt boende och i samtliga dessa 

fall har den enskilde valt att vänta på ett önskat boende, alternativt 

tackat nej till erbjudet boende. Ett beslut avseende dagverksamhet 

har inte verkställts på grund av resursbrist.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17  Upphandling av larmmottagningsprogram för 
Stockholms Trygghetsjour 

Dnr 240-545/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tjänstutlåtandet och uppdrar åt 

äldreförvaltningen att ta fram förfrågningsunderlag och 

genomföra en upphandling av larmmottagningsprogram. 

 

2. Äldrenämnden uppdrar åt förvaltningschefen Ann-

Christine Hansson att administrera genomförandet av 

upphandlingen, teckna tilldelningsbeslut med vinnande 

anbud och vidare förvalta och vid behov förändra eller 

avsluta avtalet med det vinnande anbudet. 

 

3. Äldrenämnden uppdrar till äldreförvaltningen att 

återkomma med en redogörelse av genomförd 

upphandling.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-29.  

 

Stockholms Trygghetsjour har sedan 2010 ett funktionsavtal 

avseende larmmottagningsprogram med företaget Tunstall. 

Nuvarande avtal upphör 2017-12-31 och ett nytt 

larmmottagningsprogram behöver upphandlas.   

Med larmmottagningsprogram avses den programvara till dator 

som är nödvändig att registrera trygghetlarm, besvara larmanrop, 

inspelning, samt registrering (logg) av all teknikfunktion för 

trygghetslarm. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 18  Tilldelning i förnyad konkurrensutsättning från 
ramavtalet ”Utrednings- och prognostjänster samt 
verksamhetsstatistik, delområde B1” 

Dnr 242-579/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner redovisningen av genomförd 

förnyad konkurrensutsättning från ramavtalet Utredning 

och prognostjänster samt verksamhetsstatistik, delområde 

B1.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-29.  

 

Den förnyade konkurrensutsättningen avser löpande utvärdering 

av projektet Stockholm Digital Care. Syftet med detta avrop är att 

upphandla utvärderare av Stockholm Digital Care för perioden 

från avtalets tecknande till och med 11 september 2017, om 

parterna är överens kan kontraktet förlängas på samma villkor i tre 

år, till och med 11 september 2020, då projektet går in i sin 

avslutsfas. 

Vid anbudstidens utgång hade ett anbud inkommit. Anbudet 

uppfyllde alla krav och Ramböll Management Consulting AB, 

organisationsnummer 556610–4724 har tilldelats kontraktet.     

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 19  Sammanträdestider för äldrenämnden 2017  

Dnr 111-632/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden fastställer följande sammanträdstider för år 

2017: 

 

24 januari  

21 februari  

21 mars 

25 april 

23 maj 

20 juni 

19 september 

24 oktober 

21 november 

14 december (torsdag). 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-25.  

 

Samtliga sammanträden förläggs till tisdagar kl.16.00 för alla tider 

utom den 14 december 2017 (torsdag). Sammanträdena äger rum i 

Stadshuset, Bråvallasalen alt. Stora kollegiesalen, med förmöten 

för oppositionens partier i Carl Alberts rum.  

Äldrenämndens ordförande kan sammankalla till extra 

sammanträde eller dra in ett sammanträde. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20   Kvalitetsmärkning av demenskompetens i 
Stockholms stad – pilotstudie 

Dnr 330-560/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

angående kvalitetsmärkning av demenskomptetens i 

Stockholms stad – pilotstudie. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-26.  

 

Äldreförvaltningen fick i uppdrag från äldrenämnden i september 

2015 att utreda införandet av särskild satsning på kunskap om 

demens och se över hur en kvalitetsmärkning av demens-

kompetens kan införas i staden. Uppdraget innebär även att 

planera för och genomföra en kvalitetsmärkning utifrån ett förslag 

från Svenskt Demenscentrum samt utreda hur finansiering ska ske. 

Beslut om att planeringen för satsningen togs i äldrenämnden den 

23 februari 2016 (dnr 330-65/2016).  

En kartläggning har gjorts av vilka kompetenshöjande insatser 

som gjorts och vilka behov av kompetensutveckling som stadens 

verksamheter i egen regi har.  

 

Äldreförvaltningen föreslår nu en utbildningsmodell för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens genomförs i fyra steg 

under hösten 2016 och våren 2017. Modellen prövas i en 

pilotstudie där en stadsdel deltar med fem verksamheter i egen 

regi. Satsningen ska utvärderas och därefter fattas beslut om 

utbildningsmodellen ska spridas i övriga staden. Finansiering av 

pilotstudien och utvärderingen sker genom beviljade medel från 

stadens kompetensutvecklingssatsning.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”I ärendet redovisas för en pilotstudie för en utbildningsmodell för 

kvalitetsmärkning av demenskompetens. Modellen prövas i denna 

pilotstudie i en stadsdel med fem verksamheter i egen regi. 

Därefter utvärderas satsningen och fattas beslut om en eventuell 

spridning i övriga staden. 

 

För att denna pilotstudie ska kunna leda till en användbar 

utvärdering och därmed välprövad spridning i övriga staden anser 

vi att den inte räcker med en enda stadsdel. Stockholms stadsdelar 

har väldigt olika förutsättningar och verksamheterna i de olika 

stadsdelarna ställer olika krav på personalen, dess kompetens och 

fortbildningsbehov. 

Att studien enbart omfattar verksamheter i egen regi är 

symptomatisk för den rödgrönrosa förkärleken för kommunal 

verksamhet och kommunalisering. Vi anser att även verksamheter 

i privat regi skulle vara del av denna pilotstudie för att få ett 

rättvisande underlag till framtida beslut i denna viktiga fråga.” 
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äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 21   Utveckling inom demensområdet – specialiserade 
hemtjänstgrupper och multiprofessionella team 2016 

Dnr 340-44/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning och 

lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-22.  

 

Äldrenämnden har avsatt medel för utveckling av hemtjänst inom 

demensområdet för år 2012-2016. Från och med 2014 gällde att 

även beställarenheterna kunde söka medel. 

 

I Socialstyrelsens nationella riktlinjer för vård och omsorg vid 

demenssjukdom (2010) är personcentrerad vård och omsorg den 

starkaste rekommendationen. En annan rekommendation är att 

bedriva multiprofessionellt arbete som syftar till kontinuitet i 

vården och omsorgen samt att underlätta bedömningar som kräver 

flera perspektiv eller kompetenser. 

 

Ett led i arbetet med att utveckla ett multiprofessionellt arbetssätt 

och specialiserade hemtjänstgrupper med inriktning mot personer 

med demenssjukdom eller kognitiv svikt är att öka kompetensen 

kring bemötande av personer med demenssjukdom samt att 

utveckla och hitta nya arbetsmetoder.  Samverkan med den äldre i 

fokus är den röda tråden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 38 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 22    Redovisning av insatser gällande utveckling av 
anhörigstöd 

Dnr 540-629/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning och 

lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-06-17.  

 

Under året har äldreförvaltningen i dialog med stadens 

anhörigkonsulenter genomfört insatser för att stärka och utveckla 

anhörigstödet. Detta med utgångspunkt i Stockholm stads program 

för anhörigstöd. Anhörigkonsulenternas roller och förutsättningar 

skiljer sig åt över staden.  Likställigheten mellan stadsdelarna kan 

förbättras. Det är därför av vikt att en samordnad spridning om 

anhörigkonsulentens roll och funktion sker över hela staden. 

Äldreförvaltningen och socialförvaltningen bör finna en 

gemensam väg för en sådan informationsspridning. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 39 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 23   Anmälan av kontorsyttrande angående remissen 
av Boverkets rapport 2014:38 ”Översyn av lagen om 
bostadsanpassningsbidrag m.m.” 

Dnr 150-634/2016 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av förvaltningens 

kontorsutlåtande som svar på remiss avseende Boverkets 

rapport 2014:38 ”Översyn av bostadsanpassningsbidrag 

m.m.” och lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-29.  

 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden 

Socialdepartementets remiss rörande kompletteringar och 

ändringar i den tidigare remitterade Boverkets rapport ”Översyn 

av lagen om bostadsanpassningsbidrag m.m.(Rapport 2014:38).  

De paragrafer som särskilt berörs och som remissinstanserna ska 

lämna synpunkter på är 3 och 11 §§ som berör vem som ska vara 

sökande till bostadsanpassningsbidrag och ägarens medgivande. 

 

Socialdepartementets förslag till ändringar innebär att det är 

personen med funktionsnedsättning som ska kunna ansöka om 

bostadsanpassningsbidrag och vara bidragstagare och inte, som 

tidigare, ägaren till bostaden eller den som innehar bostaden med 

hyres- eller bostadsrätt. Personen med funktionsnedsättning ska 

vara sökande och part i ärendet. Vidare föreslås att samtliga ägare 

och, i förekommande fall, rättighetshavare har medgivit att 

anpassningsåtgärderna får vidtas, och att ägaren har utfäst sig att 

inte kräva ersättning av sökanden eller rättighetshavare för 

återställning av bostaden eller de gemensamma utrymmena.  

 

Förvaltningen delar förslaget att det är den person som är i behov 

av bostadsanpassningsbidrag som ska vara sökande och part i 

ärendet. När det gäller medgivande från ägare är det 

förvaltningens uppfattning att det i och för sig är självklart att en 

ägare måste vara delaktig i ett beslut att genomföra anpassningar 

som påverkar dennes fastighet. Förvaltningen vill dock påtala att 

det finns en risk att ägare kan komma att motsätta sig anpassningar 

i allmänna utrymmen. Även om diskrimineringslagens 



 Protokoll 

Sida 40 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

bestämmelser kan aktualiseras i sådana fall kan det innebära att 

den enskilde får vänta länge på att nödvändiga 

bostadsanpassningar genomförs.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



 Protokoll 

Sida 41 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 24     Anmälan om rapporten från stiftelsen 
Äldrecentrum: ”Idéburen äldreomsorg i Stockholms 
stad” 

Dnr 730-563/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Föreligger en inkommen rapport från Stiftelsen Äldrecentrum 

”Idéburen äldreomsorg i Stockholms stad” för kännedom. 

 

Rapporten är tillgänglig i sin helhet också på Äldrecentrums 

hemsida: www.aldrecentrum.se/publikationer 

 

 

http://www.aldrecentrum.se/publikationer


 Protokoll 

Sida 42 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 25   Anmälan om ekonomisk månadsrapport med 
årsprognos för äldrenämnden för juli 2016  

 

Dnr 122-420/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av ekonomisk 

månadsrapport för äldrenämnden för juli 2016 och lägger 

den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-08-15.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna 

följa ekonomins och verksamhetens utveckling. 

 

Äldreförvaltningen prognostiserar ett nollresultat för 2016.   

Det ekonomiska läget ser sammanfattningsvis stabilt ut. 

Prognosen för året är 225,8 mnkr i kostnader och 56,5 mnkr i 

intäkter, vilket innebär ett netto om 169,3 mnkr eller ett 

nollresultat. Kostnads- och intäktsprognoserna är markant lägre än 

beslutad budget. Detta beror på att statsbidraget för ökad 

bemanning inom äldreomsorgen ska nettoredovisas i 

äldreförvaltningens bokföring efter överenskommelse med 

stadsledningskontoret. Merparten av statsbidraget fördelas till 

äldreomsorgsutförare och endast en liten del av förbrukas av 

äldreförvaltningen.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 43 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

 

§ 26   Anmälan av delegationsbeslut för kvartal 2 2016 
inom ärendegrupp 2.8-2.10 och ärendegrupp 3.16 enligt 
förteckning 

 

Föreligger företeckningen över delegationsbeslut för kvartal 2 

2016 (dnr 111-459/2016 och dnr 111-55272016) 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

§ 27   Anmälan av branschrådets minnesanteckningar 
från sammanträde den 2 september 2016 

 

Föreligger branschrådets minnesanteckningar 2016-09-02  

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

 

§ 28   Anmälan av kommunstyrelsens pensionärsråd 
(KPR) egna yttranden angående remisser 

Föreligger KPRs yttranden angående remissen av Delrapport från 

äldreboendeutredningen (ÄBO) dnr 150-559/2016 och remissen 

av Program till stöd för anhöriga 2017-2020 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 



 Protokoll 

Sida 44 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 29   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträden den 2 augusti 
2016 och den 13 september 2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds 

sammanträden den 2 augusti 2016 och den 13 september 2016. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 30   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor från sammanträde den 30 maj 
2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 30 maj 2016. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 31   Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor gemensamt för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden från 
sammanträden den 18 augusti 2016 och den 15 
september 2016 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträden den 18 augusti 2016  

och den 15 september 2016. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 45 (45)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 20 september 2016 

 

§ 32   Anmälan av postlista för tiden mellan den 1 juni 
2016 och den 31 augusti 2016 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för maj 2016. 

Föreligger postlistan för tiden 1 juni 2016-31 augusti 2016. 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 33    Övriga frågor 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) föreslår att nämnden får 

Power Point – bilder från dagens presentation av ärendet § 15. 

 

Ann-Christine Hansson svarar att nämnden får bilderna efter 

sammanträdet. 

 

Inga fler frågor anmäls och ordföranden Torun Boucher (V) 

avslutar sammanträdet.  

 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


